
Stravovací limity
– dotazník pro pečovatelské služby
Do průzkumu, který APSS ČR realizovala v průběhu srpna 2020, se zapojilo 
celkem 349 poskytovatelů pečovatelských služeb.
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2. Máte problém s maximální úhradou za oběd ve výši 75 Kč?

1. Kupujete obědy od externích dodavatelů?
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3. Za jakou cenu v současné době oběd kupujete? 
(V případě, že máte několik dodavatelů stravy, vyplňte toho nejdražšího.)
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4. Komentáře poskytovatelů sociálních služeb:

■ Souhlasíme s navýšením maximální úhrady za oběd.

■ Dodavatel zdražil již letos o 5 Kč, pro rok 2020 vzhledem k vyhlášce 
č. 505/2006 nám udělal výjimku na základě jednání, písemně jsme 
oslovili MPSV se žádostí o zvýšení stravovacího limitu – naposledy 
zvýšen v roce 2014!

■ Dodavatel zdražil o 5 Kč již letos, po jednání nám vyšel výjimečně vstříc 
s ohledem na vyhlášku č. 505/2006 pro letošní rok 2020, stravovací 
limit nevyhovující, MPSV nám sdělilo, že máme rozdíl zaplatit ze svého. 

■ S vývařovnou jsme z důvodu navýšení ceny zrušili smlouvu, sehnali 
jsme jinou vývařovnu, se kterou jsme dohodli max. cenu za 75 Kč, ale je 
to na úkor kvality i kvantity, tudíž zatím stále neúspěšně hledáme jinou 
možnost, opravdu bychom uvítali navýšení této položky ve vyhlášce 
č. 505/2006, neboť vývařovnám nelze vytýkat zdražování s ohledem 
na celkový vývoj cen potravin, energií atd.

■ O ceně obědů stále jednáme, ale ceny surovin neustále rostou, a tak je 
cena 75 Kč za jeden oběd pro dodavatele dlouhodobě neudržitelná.



■ Přestože jsme nedostali informaci o navýšení ceny za oběd, z důvodu 
ekonomické situace ale předpokládáme, že se tak v brzké době sta-
ne. Jedná se o v okolí nejlevnějšího poskytovatele stravy, jiní komerční 
dodavatelé mají již ceny nastaveny minimálně o 10 Kč výše za hlavní 
chod, s polévkou pak vyjde cena oběda asi na 100 Kč.

■ O víkendech nakupujeme pro klienty obědy v restauraci, vždy dají pe-
níze na oběd v hotovosti na jeden nákup – oběd s polévkou stojí cca 
120–130 Kč, dle druhu hlavního jídla.

■ Myslíme si, že pečovatelské služby, které odebírají obědy od externích 
dodavatelů a samy klientům nevaří, by neměly být omezovány výší 
ceny obědů vůbec, pokud mají písemné ujednání se zájemcem o služ-
bu, že s externí cenou souhlasí.

■ K navýšení došlo naposledy před 2 měsíci, dodavatel oznámil zvýšení 
1 měsíc předem, původní cena byla nejprve 68 Kč, o půl roku později 
76 Kč, nyní 85 Kč. Během posledního roku došlo již ke třetímu navýšení 
ceny oběda.

■ Každý rok řešíme s dodavateli zvyšování ceny oběda. V dnešní době, 
kdy stoupají ceny všeho, se obáváme, že v případě, že by dodavate-
lé opět navýšili cenu oběda, nebyli bychom schopni zabezpečit našim 
klientů teplou stravu, jak byli doposud zvyklí. Protože nikdo z dodava-
telů nechce vařit za nižší ceny, než jsou teď. 

■ Cenu stanovenou vyhláškou není již dlouhé roky možné dodržet. Jeli-
kož máme externího dodavatele, který nám dodává mimo jiné přede-
vším dietní stravu D9, D4, D2 apod. pro naše uživatele, kteří ji nutně 
potřebují, musíme tyto ceny respektovat. 

■ S cenou za dovážku už pak samozřejmě limit překračujeme.

■ Limitní částka 75 Kč je velmi nízká vzhledem k navyšujícím se cenám 
potravin.

■ Zdražení obědů se do konce roku předpokládá.

■ Momentální dodavatel dováží obědy za tuto cenu, možný dodavatel 
z místa navrhl cenu 74 Kč pro rok 2020.

■ Max. úhrada neodpovídá realitě.

■ Dlouhodobě poukazujeme na změnu úhradové vyhlášky.



4. Jaký má strop 75 Kč dopad na dodávanou stravu?

5. Další komentáře poskytovatelů sociálních služeb:

■ Rádi bychom klientům dopřáli více čerstvé zeleniny – saláty a kvalit-
nější bílkoviny.

■ Rozdíl mezi skutečnými náklady na stravu dorovnává zřizovatel – měs-
to.

■ Náklady na potraviny jsou daleko vyšší než výše uvedená částka. 

■ Očekáváme změnu vyhlášky. 

■ Při zvyšování cen potravin a energií není možné se v současné době 
do stravovací jednotky garantované vyhláškou č. 505/2006 Sb. vejít. 
Prioritou našeho zařízení DDP Samopše je kvalita služby a spokojenost 
klientů. Zařízení dotuje nákup potravin i režijní náklady ze svých zdro-
jů.
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Snížená nabídka výběru

Méně zeleniny

Méně masa

Hledáme levnější 
varianty pokrmů

Snížená kvalita surovin

Omezený výběr surovin

Režijní náklady jsou 
částečně hrazené z dotace 
a příspěvku od Krajského 
úřadu SK a města.

Dotuje zařízení

Výhodné nákupy

Menší množství jídla



■ Od roku 2014 se neměnila výše úhrady za oběd, ale ceny potravin 
a další vstupní náklady vzrostly. 

■ Jsme velké zařízení s několika středisky. Obědy rozvážíme z naší výva-
řovny na DS. V současné době nám stravovací jednotka stačí. Do bu-
doucna se samozřejmě bude vše odrážet od zvyšování cen potravin 
a nákladů na energie.

■ Je třeba fl exibilněji reagovat na ceny potravin, energií, pohonných 
hmot, na výši mzdových nakladu apod., tedy na všechny vstupy, které 
mají vliv na cenu oběda.


